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1. Mötet öppnas, inklusive presentationsrunda  

Anders Ljungberg, Universitets- och högskolerådet (UHR) 

Ordföranden hälsade alla välkomna till detta möte. 

2. Godkännande av dagordning  

3. Runda bland myndigheterna 

En kort presentationsrunda. Noterbart är att Jonathan Fransson har 

slutat arbeta på Sveriges kommuner och regioner. Joanna Hägg tar över 

hans plats i användarrådet.  

4. SCB-information  

Se bifogad fil.  

5. Mobilstatistiken och hur vi kan använda den  

Karin Lundström och Remy Kamali, SCB 

SCB har avtal med Telia och Tre och får aggregerade och 

anonymiserade data över var telefoner befinner sig på låg geografisk 

nivå per timme. Det gör att vi kan följa både aktiviteter (är 40 minuter i 

samma cell) och resor (rör sig mellan två celler). Det här materialet har 

använts i en kort analys om segregation och resmönster, Segregationen 

synlig även i våra dagliga resmönster (scb.se). Resultatet visar att 

många reser till områden som liknar det egna området och att det går få 

resor till områden med stora socioekonomiska utmaningar från andra 

typer av områden. 

Fråga från användarrådet:  

Har ni haft kontakt med andra bolag/mobiloperatörer? 

Ja, men det finns inga avtal på plats med andra än Telia och Tre. 

Kvaliteten på data från Telia är bättre, medan Tre arbetar med att 

förbättra kvaliteten.  

Fråga från användarrådet: 

Kan man koppla forskarna till detta projekt? 

Tanken är att på sikt ska forskarna kunna använda materialet, men vi 

behöver först ha mer kontroll över kvaliteten. Analysen som Karin har 

gjort var för att undersöka potentialen och för att lära oss mer. 

Fråga från användarrådet: 

Finns det finansiering för detta projekt under 2024? 

Ja, det finns finansiering. Det pågår också ett arbete tillsammans med 

Eurostat men det krävs att kvaliteten på data förbättras för att kunna 

https://www.scb.se/hitta-statistik/artiklar/2023/segregationen-synlig-aven-i-vara-dagliga-resmonster/
https://www.scb.se/hitta-statistik/artiklar/2023/segregationen-synlig-aven-i-vara-dagliga-resmonster/
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fortsätta samarbeta. De legala förutsättningarna är viktiga så arbetet 

går långsamt framåt.  

Fråga från användarrådet: 

Finns det pendlingsdata? 

Ja, det finns och en trafikanalys pågår.  

 

6. Årets och nästa års integrationsrapporter  

Karin Lundström och Vitor Miranda, SCB 

I årets integrationsrapport, Ensamkommande barn 2015 Boende, 

utbildning och sysselsättning 2022 (scb.se), studeras de som sökte asyl 

år 2015 som ensamkommande barn och som var folkbokförda i Sverige 

2022.  En majoritet har gått ett yrkesprogram på gymnasiet, men har 

ofta inte examen. De vanligaste inriktningarna är Hälso- och sjukvård 

samt social omsorg och Teknik och tillverkning. Åtta av tio är sysselsatta 

och den vanligaste näringsgrenen är Vård och omsorg, socialtjänst. 

Nästa års integrationsrapport planeras att beskriva läget i Sverige inom 

flera områden, liknade de som publicerades 2008, 2013 och 2019. 

Kommentarer från användarrådet: 

- Det skulle vara intressant att se motsvarande analys/rapport efter 

pandemin.  

- Ni skulle kunna inkludera andra grupper, det vill säga göra analysen 

bredare.  

- Det är önskvärt att inkludera en annan indelning i analysen, till 

exempel regional nivå, arbetskraftsinvandring eller 

bosättningsgrund. Försörjning är en annan variabel som är 

intressant. 

- Det skulle vara intressant att ta med integrationspolitikiska målen 

och olika grupper av nyanlända. Ni skulle kunna följa hur det har 

gått för dem efter till exempel fyra år och inkludera olika 

indelningar i analysen.  

- Trångboddhet och deltagare i förskolan inklusive utvecklingen över 

tid är andra intressanta komponenter att titta på.    

 

7. Övertäckningsmodellen  

Michael Franzén, SCB 

Michael beskrev den logistiska regressionsmodellen som används för 

att uppskatta övertäckningen i RTB. Utgångspunkten för att skatta 

övertäckningen för år XXXX är att definiera gruppen misstänkt 

övertäckning 6 år tidigare. Personerna följs framåt i tiden för att se om 

de lämnar ett avtryck i något register. En variabel skapas som tar värdet 

1 om personen antas tillhöra övertäckning och 0 om den antas tillhöra 

https://www.scb.se/contentassets/220ef0cac69e47aa8b44907d3fdf7714/le0105_2023a01_br_be57br2301.pdf
https://www.scb.se/contentassets/220ef0cac69e47aa8b44907d3fdf7714/le0105_2023a01_br_be57br2301.pdf
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målpopulationen. Denna modellerade variabel används sedan i en 

logistisk regression tillsammans med 24 förklaringsvariabler. Modellen 

tilldelar varje person i den misstänkta populationen en sannolikhet att 

tillhöra övertäckningen. Det innebär att man får fram en modell baserat 

på data från år XXXX-6 som sedan går att applicera på misstänkta 

populationer framåt i tiden till år XXXX. Mer om metoden finns att läsa 

här: Folkbokföringsfelet, en metodrapport om skattning av 

övertäckning, undertäckning och fel folkbokföringsadress (scb.se) 

Fråga från användarrådet: 

Vilka är övertäcknings-år i modellen? 

Inaktivitet 6 år tillbaka i tiden räknas som övertäckning. 

Fråga från användarrådet: 

Ett liknande projekt pågår på Stockholms universitet, har ni haft 

kontakt med dem?  

Nej, men det skulle kunna vara intressant att ha kontakt med dem. 

Fråga från användarrådet: 

Kan övertäckningen vara medborgare som inte beviljats 

uppehållstillstånd och de lämnar Sverige utan att informera 

myndigheterna? 

Övertäckning är oftast studenter och arbetskraft som inte meddelar att 

de lämnar landet.  

Fråga från användarrådet: 

Kommer det att göras en uppdatering av register som följd av detta? 

Nej, vi gör inga justeringar i registret. Syftet är att beskriva kvaliteten 

på statistiken och att uppskatta osäkerheten på regional nivå. 

Övertäckningen ingår i den totalbefolkningssiffran som används av 

Eurostat. 

Fråga från användarrådet: 

Finns det även en uppskattning av undertäckningen? 

Ja, vi har tittat på det och man kan läsa om det i rapporten (se ovanför).  

 

8. Lägesbild folkbokföringen  

Anna Garå och Marie Nordström, Skatteverket  

Skatteverket har gjort flera förändringar av sitt arbetssätt inom 

området ”Flytta till Sverige” som tillsammans med förändrad styrning 

och ett nytt system har bidragit till att genomströmningstiderna 

minskat och att antalet kunder som väntar på beslut ligger på en rimlig 

nivå. Kvalitén har inte påverkats av dessa förändringar. 

https://www.scb.se/contentassets/cab460c364b747cd9a4402aebdafc740/folkbokforingsfelet---en-metodrapport.pdf
https://www.scb.se/contentassets/cab460c364b747cd9a4402aebdafc740/folkbokforingsfelet---en-metodrapport.pdf
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Under 2023 har Skatteverket fått i uppdrag att öka antalet 

kontrollbesök och omfattningen av kontroll inom bosättning. 

I samarbete med Migrationsverket kontrolleras särskilt 

tredjelandsmedborgare som är folkbokförda och saknar giltigt 

uppehållstillstånd. 

Fråga från användarrådet: 

Hur fungerar kontrollerna i praktiken? Vad händer i nästa steg? 

Kontrollerna beror på vad vi får för information. Ibland får vi uppgifter 

om namn på en lägenhet på en person som inte är folkbokförd i 

lägenheten eller uppgifter om personer som bor tillsammans utan att 

ha en koppling till varandra. Vi kan också få uppgifter från 

beskattningen eller information om riskfaktorer från 

Försäkringskassan. Vi får också information från Polisen om områden 

som inte är säkra att besöka. Efter att vi fått information sker ett 

kontrollbesök. Andra kontroller är under utveckling. 

Fråga från användarrådet: 

Kan denna utredning innebära en ändring i folkbokföringen? 

Ja, det skulle kunna hända.  

Fråga från användarrådet: 

Det var 34 000 personer från början, men hur många har ni inte 

avregistrerat? 

Vi vet inte riktigt men vi har fått fler frågor om det. SKR har skickat en 

del frågor och de undrar om det går att se från vilka kommuner 

avregistreringarna kommer ifrån. Många studentorter har också hört av 

sig angående samma sak.  

Fråga från användarrådet: 

Ni nämner storstäder och studentstäder. Finns det någon prioritering 

med städer? 

Nej, inte riktigt. Vi prioriterar inte på det sättet men fokus ligger på 

områden där vi bedömer att vi kan hitta flera felaktigt folkbokförda.  

Fråga från användarrådet: 

När man gör kartor över människor med låg inkomst brukar det visa sig 

att de bor i gränskommuner. Man skulle kunna undersöka om de 

personer som är folkbokförda i dessa kommuner verkligen bor där eller 

på andra sidan gränsen. 

Bra tips som vi ska ta med oss.  

 

9. Utvandringar till obefintligt och okänt utvandringsland 

Guadalupe Andersson, SCB  
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Skatteverkets arbete med avregistreringar påverkar statistiken över 

utvandrade. Utvandringen under kvartal 3 år 2023 är högre än tidigare 

kvartal. En fjärdedel av utvandringen det senaste kvartalet var till okänt 

utvandringsland. Det är en högre andel än till exempel helåret 2022 då 

7 procent av utvandringen var till okänt utvandringsland. Skatteverket 

har gjort liknade insatser tidigare och det avspeglas i statistiken 2010 

och 2014/2015. 

 

10. Övriga frågor  

11. Summering  

Ordföranden tackade för ett som vanligt intressant möte och såg fram 

emot kommande möte i användarrådet. 


